
Zápis z valné hromady 

Asociace komunikačních agentur České republiky, spolek 

(dále jen „AKA“) 

 

Datum konání valné hromady: dne 26.01.2023 

Místo konání valné hromady: Na Pankráci 420/54, 140 00 Praha 4 - Nusle 

Svolavatel valné hromady: Ondřej Novák, ředitel, z pověření Prezidia AKA 

Valná hromada svolána: dopisem ze dne 20.12.2022 

Přítomni: viz listina přítomných 

 

 

Program valné hromady: 

 

1. Zahájení, vyplnění a ověření listin přítomných a kontrola usnášeníschopnosti valné hromady 

2. Volba orgánů valné hromady 

3. Zpráva Prezidia AKA 

4. Zpráva Dozorčí komise 

5. Schválení výše členských příspěvků do AKA a poplatků za služby ARAs, spol. s r.o. 

6. Rozpočet a plán činnosti AKA a ARAs, spol. s r.o., EFFIground s.r.o. v roce 2023 

7. Volba Ředitele AKA 

8. Volba Prezidenta AKA 

9. Diskuze 

10. Závěr 

 

 

Průběh jednání valné hromady: 

 

 

1. Zahájení, zpráva o počtu přítomných a kontrola usnášeníschopnosti valné hromady 

 

1.1. Schůzi valné hromady (dále jen „VH“) zahájil v 9:20 hod. Ředitel AKA, Ondřej Novák. Bylo 

konstatováno, že 37 přítomných členů AKA z celkového počtu 46 členů AKA se zapsalo do listiny 

přítomných. Přítomní členové AKA disponují celkem 41 hlasy z celkového počtu 53 hlasů. Ondřej 

Novák ověřil, že VH je usnášeníschopná. 

 

1.2. Ondřej Novák konstatoval, že VH se účastní 3 hosté, a to Kateřina Hrubešová, Petra Jankovičová 

a Tomáš Pospíšil. 

 

 

2. Volba orgánů valné hromady 

 

2.1. Ředitel AKA, Ondřej Novák, navrhl, aby předsedou VH byl zvolen Ondřej Novák. Přítomní 

hlasovali o Ondřeji Novákovi jako předsedovi VH takto: 

 

PRO: 39  PROTI: nikdo  ZDRŽELI SE: 2 

 

Ondřej Novák byl zvolen předsedou VH. 

 

VH následně řídil její předseda. 



2.2. Předseda VH navrhl, aby členy Mandátové a volební komise byli zvoleni: Lucie Češpivová, 

Adéla Krausová a Magda Křížová. O tomto návrhu bylo hlasováno takto: 

 

PRO: 100 % hlasů  PROTI: nikdo  ZDRŽELI SE: nikdo 

 

Lucie Češpivová, Adéla Krausová a Magda Křížová byly zvoleny členy Mandátové a volební 

komise. 

 

Mandátová a volební komise si poté zvolila ze svého středu předsedu, a to Magdu Křížovovou, 

a dále 2 skrutátory, a to Lucii Češpivovou a Adélu Krausovou. 

 

 

2.3. Předseda VH navrhl, aby zapisovatelem byl zvolen Mgr. Tomáš Pospíšil, advokát, ev. č. ČAK 

19177, se sídlem Rumunská 1720/12, 120 00 Praha 2. O tomto návrhu bylo hlasováno takto: 

 

PRO: 100 % hlasů  PROTI: nikdo  ZDRŽELI SE: nikdo 

 

Mgr. Tomáš Pospíšil, advokát, ev. č. ČAK 19177, se sídlem Rumunská 1720/12, 120 00 Praha 2, 

byl zvolen zapisovatelem. 

 

 

2.4. Předseda VH navrhl, aby ověřovatelem zápisu z VH byl zvolen Jan Binar. O tomto návrhu bylo 

hlasováno takto: 

 

PRO: 36 PROTI: nikdo  ZDRŽELI SE: 5 

 

Jan Binar byl zvolen ověřovatelem zápisu z VH. 

 

 

3. Zpráva Prezidia AKA 

 

Zprávu Prezidia AKA prezentoval Ondřej Novák. Zpráva Prezidia byla vytvořena primárně 

z podkladů jednotlivých sekcí a skupin.  Na začátku roku měla AKA 49 členů, aktuálně má AKA 46 

členů. Změn doznal aparát AKA, když odešel Marek Hlavica ke dni 01.12.2022 a ke konci roku 2022 

odešla Markéta Hlavicová. Dočasným Prezidentem AKA se stal Ondřej Novák. Poukázáno na ceny 

AKA, a to „Srdcař české reklamy“ a „Adman“, kterým je pan Binar. Ondřej Novák uvedl, že AKA 

navázala profesionální spolupráci s agenturou Insighters za účelem profesionalizace PR a reklamy 

AKA. 

 

Ondřej Novák předal slovo Lucii Češpivové k prezentaci části týkající se refinančního reportingu. 

Lucie Češpivová dále zmínila certifikaci členů AKA v roce 2022. Uvedla, že AKA sbírala data 

v rámci asociace a výsledky byly dobré. Participace na průzkumech byla v rozsahu 67 %. Do 

průzkumů byla zařazena speciální kategorie, a to férová spolupráce k dodavatelům AKA, ve které 

AKA dopadla úplně nejlépe. Nejhorší výsledky byly v oblasti týkající se genderových otázek, to ale 

neznamená, že se AKA a její členové dopouští genderových ataků, pouze není vedena administrativa 

a výkazy k těmto otázkám. Výsledky průzkumu bere kladně. Nyní je v plánu kontaktovat jednotlivé 

členy AKA a vytvořit sdílený prostor, kde bude možné sdílet různá doporučení, parametry a způsoby 

jejich mentorování. 

 

K dotazu z pléna, zda existují, resp. zda je možné vytvořit standardy pro AKA a její členy, Lucie 

Češpivová uvádí, že se čeká, zda budou nastaveny standardy a parametry v rámci EU. AKA si ale 



může nastavit vlastní principy. Jde-li o konkrétní standardy, např. tzv. zelená energie, k tomu zatím 

AKA nedošla, ale dělají se průzkumy. 

 

K dotazu z pléna, zda AKA nezvažuje implementaci ISO standardů, neboť klienti by akceptovali 

certifikaci členů od AKA a nevyžadovali by certifikaci ISO od jednotlivých agentur, Lucie Češpivová 

uvádí, že standardů je více a čeká se na bližší informace z EU. AKA chce klientům sdělovat, že 

členové AKA splňují předem definované parametry. Dále AKA chce, aby bylo možné provést 

certifikaci ve více parametrech, neboť někteří členové AKA se specializují na konkrétní oblasti. 

 

Pokračoval Ondřej Novák, která apeloval, aby dotazy byly vznášeny v rámci diskuze na konci 

programu VH. 

 

Ondřej Novák pokračoval v prezentaci zprávy Prezidia za rok 2022 a poukázal např. na spontánní 

reakci na válku na Ukrajině. K tomu poznamenal Jan Binar, že jako oborová organizace má AKA 

obrovský vliv a společenský dopad, ať už se jedná o práci pro klienty, činnost pro bono nebo 

spolupráci s dalšími subjekty. Byl by rád, pokud by v tom AKA a její členové pokračovali a byli 

aktivní. Je potřeba nastavit vysoké etické standardy, což je pro nastupující generaci i společnost 

zásadní. Považuje za nutné jít dobrým příkladem ve světě plném strachu. 

 

Následovala prezentace činností pracovních skupin. 

 

Skupina Procesy a stanovy: Jan Binar shrnul činnost skupiny. Uvedl, že skupina se periodicky setkává 

s klienty ve spolupráci se skupinou Hodnota oboru. 

 

Skupina Hodnota oboru: Předmětem činnosti skupiny je průzkum, co klienti považují za hodnotné, 

co se jim na trhu dostává a co agentury považují za podstatné pro svou práci. Proběhly 2 „kulaté 

stoly“ a tzv. „finální kulatý stůl“. Aktuálně se zpracovávají výsledky. Klienti sdělují, že jsme jediný 

obor, který není řízen konkrétními standardy. Velkou řadu činností je možné automatizovat, a to až 

30 % práce agentur. Musíme hovořit s klienty a přemýšlet o tom, jak se to odrazí v dalším působení 

agentur. 

 

Skupina Vzdělávání: Ondřej Novák uvedl, že dále budou probíhat školení rozhodných témat. 

Rostislav Starý se přihlásil jako garant. Probíhá projekt nAKAfe. Dále proběhne dne 21.03.2023 

školení MINDSCAPES, které bylo dříve zrušeno. Členové, kteří se přihlásili na původní termín, 

budou znovu automaticky přihlášeni na nový termín. 

 

Skupina Výzkumy: Probíhá několik průzkumů. Co se týče průzkumu „Tarify a platy“, apeluje se na 

vyplňování dotazníků. V rámci průzkumu „Nemediální výdaje“ analyzujeme výsledky, které budou 

zveřejněny ve „Zprávě o stavu reklamy“, jenž by měla být zveřejněna na konci února. Na tomto 

projektu se spolupracuje s vícero subjekty. K projektu DATArohlík Ondřej Novák uvedl, že proběhl 

launch, inovace webu a navázání spolupráce s výzkumnými agenturami. Ondřej Novák apeluje na 

členy, aby se do projektu zapojili. 

 

Skupina Etika: Činnost skupiny prezentovala Petra Jankovičová. Proběhla konference Brand safety 

academy. Další termín je naplánován na 18.04.2023. Zájem je veliký a bylo zasláno mnoho 

doporučení na obsah. Předpokládá se, že akce bude vyprodána. 

 

Dále bylo přistoupeno k prezentaci činností jednotlivých sekcí. 

 

Sekce Digitální agentury: Činnost sekce prezentovala Adéla Krausová. Uvedla, že proběhla EFFIE 

Awards 2022 a poděkovala všem zúčastněným. Pro příští ročníky dojde ke změně metodiky 

hodnocení. Jsou v kontaktu s META. Adéla Krausová uvedla, že je snaha o akvizici nových členů do 



digitálních agentur. V roce 2022 došlo ke sloučení sekce se sekci Transformace. Dále bylo uvedeno, 

že další termíny akce nAKAfe budou v polovině dubna. Tématem bude budoucnost v reklamě. Adéla 

Krausová uvedla, že na projektu se podílejí studenti, kteří téma vymysleli. Nyní pracují na briefu, 

ukázky budou rozeslány členům. Cílem je ukázat mladým lidem, že se jedná o inovativní obor, ve 

kterém se pracuje s technologiemi a ve kterém je budoucnost. Dále zdůrazněna nutnost další práce na 

Digitální akademii, potřebě dodávat obsahu PR agentuře a aktivace členů, aby se zapojovali. 

 

Sekce Aktivační agentury: Činnost sekce prezentoval Ondřej Gottwald. Uvedl, že do příštího roku 

proběhne rebranding IMC Czech Awards na IMPACT Awards. Byla navázána spolupráce s POPAI 

a vznikla nová pracovní skupina. Bohužel se nepodařilo realizovat všechny naplánované kroky 

(vzdělávání, workshopy). Ondřej Gottwald uvedl, že bude možnost účastnit se školení POPAI. Dalším 

krokem by mělo být vzájemné představení členů sekce za účelem užší spolupráce. Ondřej Gottwald 

zmínil průzkum nemediálních výdajů, který má na starosti David Čermák. Pokračuje se již sedmým 

ročníkem, jde o důležitý počin, který je standardní součástí „Zprávy o reklamě“. 

 

Sekce Česká sekce: Činnost sekce prezentovala Lucie Češpivová. Uvedla, že proběhlo několik 

velkých projektů, činnost se zaměřovala hodně na poradenství pro veřejnou správu. Tento rok by 

mělo proběhnout vylepšení webu „Férový tender“ a „Metodiky veřejné správy“. Lucie Češpivová 

zmínila projekt „Mediálního školení“, který je určen pro členy veřejné správy. Měla být následovat 

konference s Ministerstvem pro místní rozvoj. Dále bylo poukázáno na projekt „Efektivita veřejné 

správy“, jehož cílem je spojit oborové organizace s apelem na státní orgány, aby postupovaly 

efektivně. Myšlena projektu je vytvořen státní mediální agentury, která by se zaměřila na strategickou 

komunikaci a boj proti dezinformacím. 

 

Pokračoval Ondřej Novák, který uvedl, že byla založena Rada pro strategickou komunikaci státu. Stát 

by podle něj měl pracovat korektně a profesionálně. Efektivita komunikace by měla být maximální. 

Podmínky by měly být pro všechny rovné, stát nevyjímaje. 

 

Ondřej Novák uvedl, že Effie 2022 evidovala 97 přihlášek, což bylo nejvíc v historii. Vznikla nová 

kategorie „Digitální marketing“. Bylo navázáno partnerství s Google a FTV Prima, která nabídla lepší 

mediální pokrytí a Effie 2022 se tím dostala do hlavní zpravodajské relace. Též bylo rozdána speciální 

cena FTV Prima. Letošní ročník počítá s vylepšeními v oblasti poroty a hodnocení. Ondřej Novák 

dále zmínil akci Forum Media, která byla v roce 2022 velmi úspěšná. Letos by mohly být k dispozici 

2 sály. 

 

Bez připomínek. 

 

Předseda VH nechal hlasovat o schválení zprávy Prezidia AKA s výsledkem: 

 

PRO: 100 % hlasů PROTI: nikdo  ZDRŽELI SE: nikdo 

 

Zpráva Prezidia AKA byla schválena. 

 

 

4. Zpráva Dozorčí komise 

 

Zprávu Dozorčí komise prezentoval Ondřej Novák, který omluvil členy Dozorčí komise z neúčastni 

na VH. Dozorčí komise neshledala žádné nedostatky. Byly prezentovány výsledky hospodaření. 

Schválení účetních závěrek bude předmětem hlasování na jarní VH. 

 

Bez připomínek. 

 



Předseda VH nechal hlasovat o schválení zprávy Dozorčí komise s výsledkem: 

 

PRO: 100 % hlasů PROTI: nikdo  ZDRŽELI SE: nikdo 

 

Zpráva Dozorčí komise byla schválena. 

 

 

5. Schválení výše členských příspěvků do AKA a poplatků za služby ARAs, spol. s r.o. 

 

Vystoupil Ondřej Novák, který uvedl, že Prezidium AK navrhuje, aby se členské příspěvky neměnily. 

Jan Binar sdělil, že je inflace a dal na zvážení zvýšení členských příspěvků. K tomu Ondřej Novák 

uvedl, Prezidium AKA otázku inflace probralo a rozhodlo se členské příspěvky nezvyšovat. 

 

O tomto návrhu bylo hlasováno s následujícím výsledkem: 

 

PRO: 36   PROTI: 5  ZDRŽELI SE: nikdo 

 

Valná hromada schvaluje výši členských příspěvků do AKA a poplatků za služby ARAs, spol. s 

r.o. v nezměněné výši. 

 

 

6. Rozpočet a plán činnosti AKA a ARAs, spol. s r.o., EFFIground s.r.o. v roce 2023 

 

Vystoupil Ondřej Novák, který uvedl, že členové dopředu obdrželi návrh rozpočtu schválený 

Prezidiem AKA. Následně krátce prezentoval navržené výsledky. Snahou bylo, aby se pohybovali 

v udržitelném zisku. Náklady tvoří zejména výdaje na projekty. Příjmy jsou primárně generovány 

EFFIground, dále z poradenství, školení a členských příspěvků. Při tvorbě rozpočtu bylo kalkulováno 

s aktuálním počtem členů AKA. 

 

O tomto návrhu bylo hlasováno s následujícím výsledkem: 

 

PRO: 40  PROTI: nikdo  ZDRŽELI SE: 1 

 

Valná hromada schvaluje rozpočet a plán činnosti AKA a ARAs, spol. s r.o., EFFIground s.r.o. 

v roce 2023. 

 

 

7. Volba Ředitele AKA 

 

Předseda Mandátové a volební komise uvedl, že je třeba zvolit Ředitele AKA. 

 

Na pozici Ředitele AKA byla nominována Kateřina Hrubešová, a to na doporučení Prezidia AKA, s 

celkovým počtem 26 nominací. 

 

Poté bylo přistoupeno k představení kandidáta. 

 

Kateřina Hrubešová nejprve poděkovala za nominace a důvěru. Bere to jako velký závazek. Uvedla, 

že má za sebou 14 let praxe v jiné profesní organizaci. V říjnu 2022 byla oslovena Prezidiem AKA 

ohledně pozice Ředitele. V návaznosti na to obešla členskou základnu, aby se představila a sdělila 

členům, čeho chce dosáhnout a co může nabídnout. Kateřina Hrubešová to bere jako velkou výzvu. 

Chce se zaměřit na A.I. a její význam pro branži. Třetina až polovina práce, za kterou dnes klienti 



agenturám platí, budou v budoucnu nahrazena A.I. Je nutné řešit optimalizaci a AKA v tom musí hrát 

klíčovou roli. AKA musí vystupovat jako autorita, která dovede zaštítit kreativní průmysl. 

 

Dotaz Lucie Češpivové: Čím začnete, pokud bude zvolena? 

 

Na dotaz Kateřina Hrubešová uvedla, že se nejdřív ponoří do procesu, seznámí se s agendami, lidmi, 

financemi a pracovními skupinami. Má zájem chodit na všechny pracovní skupiny a s určitou mírou 

koordinace pracovní skupiny spojovat. Dalším cílem je protlačit činnosti i směrem ke státní správě. 

 

Dotaz z pléna: Jak budete navenek fungovat s Prezidentem AKA? 

 

Na dotaz Kateřina Hrubešová uvedla, že je to otázka dohody. Kateřina Hrubešová může zaštítit AKA 

svou tváří a erudicí, ale je to na domluvě s Prezidentem. 

 

Dotaz z pléna: Jaká je Vaše střednědobá strategie? 

 

Na dotaz Kateřina Hrubešová uvedla, že AKA má být primární subjekt a autorita pro kreativní 

průmysl. Za touto pozici je ale hodně práce a projektů, je to nevděčná práce. Cílem je posílit a spojit 

některé projekty, nastavit standardy a zvýšit vizibilitu u klientů. Dále poukázala na důležitost ochrany 

celé branže před excesy. Je potřeba oslovit zadavatele a další reklamní agentury, zda by pro ně nebylo 

členství v AKA přínosné. Důležitá je též práce mladými lidmi, PR a vzdělávání, a to i vzdělávání pro 

státní správu. 

 

Poté bylo přistoupeno k hlasování o tomto kandidátovi, a to s následujícím výsledkem: 

 

PRO: 41  PROTI: nikdo  ZDRŽELI SE: nikdo 

 

Předseda Mandátové a volební komise poté vyhlásil, že Ředitelem AKA byla zvolena Kateřina 

Hrubešová. 

 

 

8. Volba Prezidenta AKA 

 

Předseda Mandátové a volební komise uvedl, že je třeba zvolit Prezidenta AKA. 

 

Na pozici Prezidenta AKA byla nominována Petra Jankovičová s počtem 12 nominací. 

 

Poté bylo přistoupeno k představení kandidáta. 

 

Petra Jankovičová poděkovala za nominace. Uvedla, že v AKA působila dlouhou dobu. Několik let 

byla v Prezidiu AKA a byla velmi aktivní. V roce 2022 absolvovala 5 měsíců ve start-up věnujícímu 

se gamingu, kdy získala vhled do cílové skupiny mladých lidí. Nakonec se ale vrátila do oblasti 

komunikace, protože jí to chybělo. Uvedla, že chce přispět svojí energií, které má dost, aby branže 

vzkvétala. Členství v AKA považuje pro agentury za velice přínosné. Petra Jankovičová má v úmyslu 

podporovat členy AKA z pozice Prezidentky, ale AKA má být o vícero lidech a o spolupráci mezi 

členy. Uvedla, že se bude snažit amplifikovat názoru členů. Považuje za vhodné, aby názory AKA 

sdělovala Ředitelka. Z pozice Prezidentky by chtěla hovořit o trendech a vizích. Některé projekty by 

podle ní zasloužily protlačit k veřejnosti. Pozice Prezidenta je podle Petry Jankovičové 

reprezentativní a propojovací rolí. 

 

Poté bylo přistoupeno k hlasování o tomto kandidátovi, a to s následujícím výsledkem: 

 



PRO: 40  PROTI: nikdo  ZDRŽELI SE: 1 

 

Předseda Mandátové a volební komise poté vyhlásil, že Prezidentem AKA byla zvolena Petra 

Jankovičová. 

 

 

9. Diskuze 

 

Žádné podněty do diskuze nebyly. 

 

 

10. Závěr 

 

Vzhledem k tomu, že již nebyly žádné další návrhy k projednání, předseda VH poděkoval všem 

přítomným za účast a VH v 11:12 hod. ukončil. 

 

 

Zapsal dne 26.01.2023     Zápis ověřil dne …………………..2023 

 

 

…………………………….     …………………………………………. 

Mgr. Tomáš Pospíšil, advokát    Jan Binar, ověřovatel zápisu 

zapisovatel       z valné hromady 

 

 

Podepsal dne ………………….2023 

 

 

………………………………………. 

Ondřej Novák, předseda valné hromady 

 


